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Referat - kontaktudvalg for Plejecenter Rønnebærparken 

Dato og tidspunkt: mandag d. 16. september kl. 10.00-12.00  

Sted: Rønnebærparken 

Deltagere: Ole (pårørende), Leif (frivillig), Bette (leder), Hanne (ældrerådet) 

Fraværende:  Louise (medarbejder), Henny (beboer) 

Mødeleder: Bette & Hanne 

Referent:  Bette Balschmidt 

  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 

2. Information fra udvalgets medlemmer 
Teamleder: 

- Økonomien ser lige nu ok ud i fælleskassen. Regningerne der bliver trukket er 
generelt blevet højere, i takt med at priser på plastikposer osv er steget. 
Indbetalingerne er desværre ikke steget tilsvarende. Derfor vil det være en stor 
udfordring for os hvis der fra denne konto også skulle trækkes til 
socialearrangementer osv, som den er tiltænkt. Lige nu går, det da vi har både 
sommerkontoen og kontaktudvalgskontoen som vi kan trække på til dette formål. 
Beholdningen er d.d.: 

o Fælleskassen: 11.486,54,- 
o Kontaktudvalgskontoen: 84.000, - 
o Sommerkontoen: 18.488, - 

- Det kommunale tilsyn i høring indtil den 20.9.24, så bliver den offentliggjort 
herefter.  

- Information om plejeboligstrategien: 
o Der er reelt ikke noget nyt. Der er stadig ikke nogen investorer der har 

budt ind på at bygge plejeboliger i Nakskov og Maribo, som er der hele 
processen starter. Så uden disse, kan man ikke begynde på at rokere 
borgere, rundt, og der er derfor ikke nogen dato for hvornår en lukning af 
Rønnebærparken finder sted. Efter planen, skal de to plejecentre i Nakskov 
og Maribo stå færdige i 2025, derfor vil datoen for en lukning blive rykket, 
så længe den plan om nybyg ikke holder. 

- Information om plejeboliglæge: 
o Der er fundet en fast læge fra almen lægeklinik Nakskov, som starter op 

med stuegang forhåbentlig i november i år. Vi glæder os til dette. Pt. Er 8 
borgere tilmeldt denne klinik. Der arbejdes på fra visitationens side, at når 
man flytter i plejebolig bliver man opfordret til at skifte til denne lægeklinik 
(da skift er gratis ved flytning).  

- Ønsker til indkøb af kunstige blomster fra kontaktudvalgskassen 
o Bette har kigget på kunstige planter, som hun gerne vil have lov til at 

investere i, for nogle af de penge vi har på kontaktudvalgskontoen. Tanken 
er at de er nemmere at få vasket, hvis der fx er nogen der tisser på 
blomsterne (hvilket sker indimellem). Derudover har vi for tiden 
udfordringer med at blomster bliver hevet op af jorden, så der kommer 
jord rundt omkring i fællesarealerne, hvor nogle beboere er i risiko for at 
få det spist. Det er stadig tanken at vi kan have levende afskårne blomster 
på bordene så ofte som muligt. 



 

 

 

 

 

2/2 

▪ Udvalget er enige i at der skal prioriteres penge til kunstige planter 
til Rønnebærparken.  

Ældrerådet:  

- Hanne fortæller om erindringssallonnerne som er musikere som kommer ud, og 
spiller musik fra et særligt årti. Så længe vi har Louise fra musikskolen der gør lidt 
af det samme, vurderes det ikke nødvendigt. Men dette er en god ide til næste år, 
hvis vi også der får penge til kontaktudvalget. 

- Små midler til fx indkøb af is, eller flødeboller eller andet, behøves vi ikke skrive 
til Hanne og spørge om tilladelse til at bruge. 

- Madspild. Hanne spørger indtil hvor meget madspild vi har i Rønnebærparken. Vi 
har lidt, men det svinger meget, og det er svært at undgå helt. 

- Julegaveide. Bette spørger personalet om de har gode ideer til noget der kan 
købes til alle, eller forskellige gaver. Kontaktudvalgskontoen betaler.  

Frivillige: 

- Leif og Ove fortæller at de indenfor de næste par uger og aftaler en dag hvor de 
kan mødes, og tale om planerne for haven. Derefter vil de også arrangerer en 
have dag hvor der kan blive luet lidt osv. 

- Vi har fået 8000,- fra menighedsplejen, som har søgt §18 puljen. Ole giver 
besked om hvad pengene skal bruges til, til Thomas fra frivillighedscenteret.  

3. Fremtidige møder  
17.6.24 kl. 10-12 AFLYST grundet sygdom 

16.9.24 kl. 10-12 

18.11.24 kl. 10-12  

4. Evt 
- Drøftelse af indkøb af regn poncho/tæpper til kørestole, så gå ture kan udføres 

året rundt.  
- Det drøftes om der evt. kunne være interesse i nørkle cafeer for beboerne hvor 

der kunne strikkes og hækles osv. 
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